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Vlaamse Vaccinatiekoepel  -  Stappenplan voor de uitrol van een COVID-19-vaccin

Het weekblad Knack heeft een onderzoek laten uitvoeren bij 1016 Belgen van 25 jaar en 
ouder naar de houding ten opzichte van een goed werkend COVID-19-vaccin. Daaruit blijkt 
dat iets meer dan de helft (53% van de ondervraagden) voorstander is van een vaccin. 
27% van de ondervraagden antwoordde dat ze het nog niet weten. Een kleine 20% van 
de ondervraagden vulde in dat ze zich waarschijnlijk niet zullen laten inenten. Opvallend 
is dat meer Franstaligen, iets meer vrouwen dan mannen en mensen met een laag inkomen 
sceptischer staan tegenover een COVID-19-vaccin.

Volgens professor Pierre Van Damme heeft dat te maken met de communicatie over de 
ontwikkeling van het vaccin zelf. Men leest berichten dat de eerste vaccins er in maart 
volgend jaar zouden zijn. Dan weer schrijft men dat het vaccin in de tweede helft van 2021 
klaar zou zijn. Dat voedt de onzekerheid. Een andere verklaring die de professor geeft, is 
dat mensen schrik hebben voor bijwerkingen omdat het te snel ontwikkeld zou zijn en 
daardoor niet veilig zou zijn. Dat weerlegt hij omwille van het feit dat het COVID-19-vaccin 
voorrang krijgt op de andere vaccins waardoor alles sneller gaat. Het zal ook alle 
studiefases doorlopen en meer getest worden op mensen dan veel andere geneesmiddelen.

De professor benadrukt echter dat er een heel goede informatiecampagne nodig zal zijn 
om de bevolking gerust te stellen en te informeren. In verband met de uitrol van een 
COVID-19-vaccin en het bijhorende stappenplan zou de Vlaamse Vaccinatiekoepel vorige 
maand overleg gehad hebben. Verschillende experts vragen ook dat huisartsen zoveel 
mogelijk betrokken zouden worden in dit proces. Als huisartsen onvoldoende informatie 
kunnen geven over het vaccin, zullen mensen al snel Google raadplegen, waardoor men al 
snel op anti-vaccinatiewebsites terechtkomt.

1. Kan de minister toelichting geven bij het eerste overleg van de Vlaamse 
Vaccinatiekoepel in verband met het plan van aanpak betreffende COVID-19-
vaccinatie? Plant de minister een sensibiliseringscampagne?

2. In welke mate zouden de huisartsen en/of apothekers mee ingezet worden in de uitrol 
van de vaccinatie tegen COVID-19? Wat is de visie van de minister ter zake?
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1. De Vaccinatiekoepel had een eerste najaarsmeeting op 23 september 2020. Tijdens 
de meeting werd voor wat Covid-19 betreft, beslist te werken met twee ad hoc 
werkgroepen. Eén werkgroep zal de voorbereiding van de implementatie van de 
Covid-19 vaccinatie bespreken en één werkgroep zal de communicatie en 
sensibiliseringscampagne voorbereiden. 

Beide werkgroepen zijn gezamenlijk van start gegaan op 14 oktober 2020. In de loop 
van oktober wordt een plan van aanpak voorbereid voor de vaccinatie van 
verschillende doelgroepen. Daarbij moet rekening gehouden worden met de 
prioriteiten voorgesteld door de Hoge Gezondheidsraad en uiteraard ook met het 
tijdstip en ritme van beschikbaar worden van vaccins. 

Ook moeten we er ons van bewust zijn dat niet zomaar massaal kan gevaccineerd 
worden, wegens de afstandsregels die gerespecteerd moeten kunnen worden. 
Voorbereidingen voor een communicatie- en sensibilisatieplan worden hierop 
gealigneerd, zowel voor zorgverstrekkers als voor het bredere publiek.

2. Het spreekt voor zich dat huisartsen en apothekers betrokken zijn bij de 
voorbereidingen van deze vaccinaties. Eenieders juiste rol in het uiteindelijke plan 
wordt nog besproken en uitgetekend  De organisaties van beide beroepsgroepen, 
Domus Medica en het Vlaams Apothekers Netwerk (VAN), maken deel uit van de 
Vaccinatiekoepel. De ervaring vanuit de vaccinatie tegen pandemische griep in 2009 
wordt zeker ook meegenomen, al was “social distancing” toen veel minder een issue 
dan nu.


